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Protokół nr 11/2019 

posiedzenia Komisji 

Budżetu i Finansów 

z dnia 12 czerwca 2019 r.  

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, p. Marek Chyl stwierdzając quorum 

otworzył posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego, witając Członków Komisji oraz przybyłych gości. 

 

          Załącznik nr 1,2 

 

2.Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż wpłynął dodatkowy projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji celowej na 

dofinansowanie zadań własnych gmin w ramach konkursu „Aktywna Wieś Warmii, Mazur  

i Powiśla” w 2019 roku, który został umieszczony w punkcie 4 e.  Następnie zapytał, czy są 

uwagi do otrzymanego porządku posiedzenia. Uwag nie zgłoszono. 

 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 5 radnych. Innych głosów nie było.  

 

Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad kształtował się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.Informacja o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2018. 

4. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych w tym: 

a. projektu uchwały w sprawie uchwalenia Priorytetów współpracy 

zagranicznej Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

b. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 

nieruchomości w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-

Mazurskie na rzecz Gminy Lidzbark, 

c. projektu uchwały w sprawie wyposażenia samorządowej instytucji kultury 

tj. Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Olsztynie im. Emilii Sukertowej-

Biedrawiny w nieruchomość gruntową niezabudowaną, 

d. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  

w formie dotacji celowej na realizację zadań własnych gmin  w ramach 

konkursu „Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego" w 2019 roku, 

e. projektu uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin  

w ramach konkursu „Aktywna Wieś Warmii, Mazur i Powiśla” w 2019 

roku, 

f. projektu w sprawie udzielenia gminom z Województwa Warmińsko–

Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na 

dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej, 

g. projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2018 rok wraz ze 
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sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego za 2018 rok, 

h. projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

i. projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na 

finansowanie deficytu budżetu i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 

z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów, 

j. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039,  

k. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2019 rok. 

5. Przyjęcie protokołu nr 8/2019 z 22 maja 2019 r. oraz protokołu nr 9/2019  

z 28 maja 2019 r.   

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie posiedzenia 

 

3. Informacja o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2018. 

 

p.o. Zastępcy Dyrektora Departamentu Polityki Regionalnej, p. Emil Walendzik 

poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. Dodał, że powyższa 

informacja była również tematem obrad na posiedzeniu  Komisji Strategii Rozwoju. 

Następnie korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawił informację dotyczącą 

realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

lata 2014-2020 w roku 2018. Następnie poinformował, że według stanu na dzień 11 czerwca 

br. kontraktacja osiąga poziom 66 %,  a certyfikacja i płatność poziom ponad 23%.   

Załącznik nr 3 

 

Ponieważ nie było pytań, Przewodniczący Komisji zamknął punkt i podziękował 

Dyrektorowi za przybycie na posiedzenie Komisji.  

 

4. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych. 

 

a. projekt uchwały w sprawie uchwalenia Priorytetów współpracy 

zagranicznej Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 

Zastępca Dyrektora Departamentu Współpracy Międzynarodowej, p. Aneta 

Brzyska poinformowała, że ww. projekt uchwały był omawiany na wszystkich Komisjach 

Sejmiku. W związku z powyższym zapytała, czy są pytania do projektu uchwały.  

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 5 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

b. projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości 

w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz 

Gminy Lidzbark 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, p. Waldemar Królikowski 

omówił projekt uchwały i wyjaśnił, że przekazanie działek w drodze darowizny na rzecz 

Gminy Lidzbark wynika z konieczności regulacji ich stanu prawnego. Nadmienił, że 
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powyższe regulacje systematycznie prowadzone są przez Zarząd Dróg Wojewódzkich  

i wynikają np. z przebudowy dróg. 

 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. 

projekt uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

c. projekt uchwały w sprawie wyposażenia samorządowej instytucji kultury 

tj. Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Olsztynie im. Emilii Sukertowej-

Biedrawiny w nieruchomość gruntową niezabudowaną 

 

Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Tadeusz Hennig  

poinformował, że z wnioskiem w sprawie przekazania działki wystąpił Dyrektor 

Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Olsztynie. Nadmienił, że działka pierwotnie była 

własnością Gminy Olsztyn, która nie  mogła bezpośrednio przekazać działki na potrzeby 

Biblioteki, dlatego też  Województwo Warmińsko-Mazurskie w wyniku ustaleń stało się 

właścicielem ww. nieruchomości. Kolejno nastąpiło wyposażenie instytucji kultury  

w nieruchomość z przeznaczeniem na realizację celów statutowych jednostki. Podkreślił, że 

pozyskana nieruchomość usprawni realizację celów Biblioteki, a także  poprawi warunki 

komunikacyjne. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

d. projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  

w formie dotacji celowej na realizację zadań własnych gmin  w ramach 

konkursu „Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego" w 2019 roku 

 

Kierownik Biura Aktywacji i Promocji Obszarów Wiejskich w Departamencie 

Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Joanna Karwowska poinformowała, że konkurs 

„Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego” ogłaszany jest od 

2017 roku. Następnie omówiła zasady konkursu.  Dodała, że w ramach konkursu wpłynęły 

273 wnioski, które przekraczały swoją wartością kwotę przewidzianą na konkurs. Wyjaśniła, 

że na konkurs przeznaczona została kwota  500 tys. zł.  Kolejno poinformowała, że 

dofinansowanych zostanie 34 zadań inwestycyjnych takich jak np. budowa placów zabaw, 

poprawa estetyki miejscowości wiejskich, budowa wiat rekreacyjnych oraz altan. Natomiast 

wśród projektów aktywizujących społeczności lokalne znalazły się takie projekty, które 

wpływają na aktywizację w małych społecznościach. Podsumowując dodała, że do 

dofinansowania zostało zarekomendowane 34 zadania inwestycyjne oraz  25 zadań 

aktywizacyjnych, czyli ogółem dofinansowanych zostanie 59 zadań. 

  

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał, z jakiego działu przekazywane są środki na ten 

cel.  
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Kierownik Biura Aktywacji i Promocji Obszarów Wiejskich w Departamencie 

Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Joanna Karwowska  odpowiedziała, że 

dofinansowywanie udzielane jest z działu 010, rozdział 01095, paragraf 6300: dotacja celowa 

otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz dodała, że jest to paragraf 

dotyczący zadań inwestycyjnych. 

 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał, czy to jest przekazywane z  działu 010: 

Rolnictwo i Łowiectwo.  

 

Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński odpowiedział, że to jest ten 

dział i  środki przechodzą przez Departament Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa. 

 

Radny Marcin Kazimierczuk zapytał m.in. o listę podmiotów, które otrzymały 

dofinansowanie w ramach ogłoszonego konkursu. 

 

Kierownik Biura Aktywacji i Promocji Obszarów Wiejskich w Departamencie 

Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Joanna Karwowska w nawiązaniu do powyższego 

pytania wyjaśniła, że lista zostanie opublikowana po przyjęciu projektu uchwały przez 

Sejmik. 

 

Ponieważ nie było  więcej uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. 

projekt uchwały pod głosowanie                 . 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

e. projekt uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadań własnych gmin  

w ramach konkursu „Aktywna Wieś Warmii, Mazur i Powiśla” w 2019 

roku 

 

Kierownik Biura Aktywacji i Promocji Obszarów Wiejskich w Departamencie 

Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Joanna Karwowska omówiła powyższy projekt 

uchwały i wyjaśniła, że jest to drugi konkurs ogłoszony przez Departament Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, a środki na ten cel zabezpieczone są w budżecie 

Departamentu. Nadmieniła, że konkurs ogłaszany jest od wielu lat i skierowany jest do 

sołectw, które są w Programie Odnowy Wsi. Dodała, że  w programie uczestniczy 80 sołectw 

z 47 gmin i tylko te sołectwa mogły wnioskować o przyznanie dotacji. W ramach tego 

konkursu została zabezpieczona kwota w wysokości  250 tys. zł, a maksymalna kwota 

dofinansowania mogła wynieść 20 tys. zł.  Nadmieniła, że wsparcie udzielane było na zadania 

związane z poprawą estetyki miejscowości wiejskich, jak też na budowę wiat, czy też ścieżek 

edukacyjnych. Omówiła zasady konkursu i poinformowała, że wpłynęło 35 wniosków,  

z czego 13 projektów otrzyma dofinansowanie.  
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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f. projekt uchwały w sprawie udzielenia gminom z Województwa 

Warmińsko–Mazurskiego pomocy finansowej w formie dotacji celowych na 

dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

 

Inspektor Rafał Ostoja-Lniski z Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego omówił powyższy projekt uchwały i wyjaśnił, że w ramach projektu kwota 550 

tys. zł została  zabezpieczona na dotacje celowe przekazywane w ramach dofinansowania na 

m.in. zakup samochodów, zakup sprzętu ratowniczego oraz rozbudowę, przebudowę  

i modernizację remiz Ochotniczych Straży Pożarnych. Kolejno poinformował, że z działu 

zakup samochodów zaproponowano przeznaczyć kwotę 500  tys. zł z podziałem dla 10 gmin.  

W tym miejscu zaznaczył, że Komendant Państwowej Straży Pożarnej zwrócił się do 

Samorządu Województwa z prośbą o pomoc finansową przy zakupie samochodów dla 

poszczególnych gmin.  Kolejno z działu zakup sprzętu ratowniczego kwotę 10 tys. zł 

zaproponowano przeznaczyć dla dwóch gmin, natomiast z działu: budowa, rozbudowa, 

modernizacja remiz  OSP kwotę 40 tys. zł z podziałem dla 4 gmin z województwa 

warmińsko-mazurskiego.  

 

Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie informacji i zapytał, czy są 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radny Marcin Kazimierczuk zapytał, kto wnioskuje o przyznanie dofinansowania. 

 

Inspektor Rafał Ostoja-Lniski z Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego wyjaśnił, że wsparcie  finansowe otrzymują jednostki OSP natomiast 

Komendant Państwowej Straży Pożarnej składa wniosek do Samorządu wskazując konkretną 

jednostkę.   

 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał, czy wniosek składa Komendant Państwowej 

Straży Pożarnej, czy Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej.  

 

Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński w nawiązaniu do powyższego 

pytania wyjaśnił, że wsparcie finansowe otrzymują Ochotnicze Straże Pożarne, ale za 

pośrednictwem Państwowej Straży Pożarnej.  

 

Inspektor Rafał Ostoja-Lniski z Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego  dodał, że umowy podpisywane są z gminami i środki przekazywane są  

z § 6610: dotacje celowe przekazane gminie na inwestycje i zakupy inwestycyjne realizowane 

na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego. 

 

Radny Marcin Kazimierczuk zapytał m.in. o to jak wygląda proces składania wniosku 

i jaką role odgrywa Komendant Państwowej Straży Pożarnej.   

 

Inspektor Rafał Ostoja-Lniski z Biura ds. Obronnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego wyjaśnił, że Komendant Państwowej Straży Pożarnej prosi o rekomendację 

Wójta, Burmistrza, którzy następnie zwracają się do Samorządu Województwa z prośbą 

 o konkretną pomoc finansową. Poinformował, że informacje na temat przyznawania 

dofinansowania pojawiają się na początku roku na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

Dodał również, że współpracują ze Związkiem Ochotniczych Straży Pożarnych. 
 

Ponieważ nie było  więcej uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. 

projekt uchwały pod głosowanie                 . 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 7 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 



6/11 
 

 

g. projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2018 rok 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz poinformowała, że uchwałą  

 z dnia 21 maja br. Zarząd Województwa przyjął  sprawozdanie finansowe za 2018 rok, czyli  

tzw. Bilans. Wyjaśniła, że bilans składa się z kliku części tj. bilans z wykonania budżetu, 

łączny bilans który obejmuje bilanse wszystkich jednostek budżetowych, łączny rachunek  

start i  zysków,  łączne zestawienie zmian w funduszach i informacja dodatkowa, która 

uwzględnia specyfikę poszczególnych jednostek. Nadmieniła, że sprawozdanie finansowe za 

rok 2018 było badane przez biegłych rewidentów i opinia z badania była pozytywna. Dodała, 

że jednym ze stwierdzeń przeprowadzonego badania było to, że sprawozdanie w sposób 

właściwy ukazuje sytuację finansową, majątkową województwa oraz nie ma żadnego 

zagrożenia w dalszym kontynuowaniu działalności. Kontynuując dodała, że poza 

sprawozdaniem finansowym sporządzane jest również sprawozdanie z wykonania budżetu, 

które jest sprawdzane przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która stwierdziła, że owe 

sprawozdanie zostało sporządzone w sposób prawidłowy, zawiera wszystkie elementy 

zawarte w ustawie  o finansach publicznych oraz spełnia wszystkie niezbędne kryteria. 

Dodała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie była pozytywna. 

Nadmieniła, że sprawozdania były również przedmiotem obrad na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej, która podjęła stosowną uchwałę w tej sprawie. Dodała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa zaopiniowała pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej.  

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 4 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

 

g. projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2018 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2018 rok  

oraz projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego był przedmiotem obrad na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, która 

po rozpatrzeniu materiałów zawnioskowała o udzielenie  absolutorium za rok 2018 Zarządowi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie .                

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 4 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

 

h. projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na 

finansowanie deficytu budżetu i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 

z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów 

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz poinformowała, że w związku 

ze zwiększoną subwencją jest możliwość obniżenia planowanego kredytu w bieżącym roku. 

Wyjaśniła, że chodzi o zaciągnięcie kredytu w wysokości 40 mln zł na okres 15 lat. Dodała, 
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że szczegóły zasad kredytowania i warunki spłaty określi umowa, która  zostanie zawarta  

z konkretnym Bankiem. Nadmieniła, że Bank finansujący zostanie wyłoniony w drodze 

przetargu nieograniczonego, a  wartość zamówienia będzie podzielona na dwie transze po 20 

mln zł. Dodała, że  w projekcie uchwały zaproponowano ustalenie zabezpieczenia w formie 
weksla in blanco, który jest wymagany przez Banki.   

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały.   

 

Radny Dariusz Rudnik zapytał, czy poza kredytem były brane pod uwagę inne formy 

sfinansowania zadłużenia, a następnie poruszył kwestię obligacji.  

 

Skarbnik Województwa odniosła się do kwestii obligacji  i wyjaśniła m.in., że jest to 

forma mniej korzystna. Dodała, że dlatego postanowiono spłacić zadłużenie z tytułu emisji 

obligacji w spółce Warmia i Mazury Sp. z.o.o. zarządzającej Portem Lotniczym Olsztyn – 

Mazury  

  
Radny Dariusz Rudnik zapytał, czy były robione jakieś kalkulacje.  

 

Skarbnik Województwa  wyjaśniła, że były przeprowadzane kalkulacje i dodała, że 

jest to bardzo kosztowne dlatego postanowiono wcześniej spłacić zadłużenia z tego tytułu. 

Następnie wyjaśniła, że inną formą spłaty zadłużenia są dochody z subwencji, które zostały 

przeznaczone na zmniejszenie zadłużenia. Dodała, że obecnie trwają rozmowy z Europejskim 

Bankiem Inwestycyjnym w sprawie zmniejszenia zadłużenia w ich banku. Nadmieniła, że 

przy obecnie zawieranym kredycie zaznaczają, że kredyt pobierany będzie w dwóch 

transzach, gdzie wysokość pierwszej transzy jest dokładnie określona, natomiast druga 

transza ma zostać podana po zbadaniu sytuacji finansowej budżetu województwa. Wyjaśniła, 

że takie rozwiązanie pozwoli na obniżenie wartości kredytu.   

 

Radny Grzegorz Kierozalski  zapytał m.in. o to jakie są koszty zaciągnięcia kredytu.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz odniosła się do powyższego 

pytania radnego i powiedziała m.in., że na ten moment trudno jest oszacować koszty, 

ponieważ nie znają wysokości oprocentowania. Wyjaśniła, że w drodze postępowania 

przetargowego, Banki będą składać oferty wskazujące m.in. poziom oprocentowania. Kolejno 

omówiła kwestię kredytów i zaznaczyła, że oprocentowanie dotychczasowych kredytów 

wynosi w granicach  2,5-2,67 %.   

 

Radny Grzegorz Kierozalski poprosił  o informację, z czego wynika konieczność 

wzięcia kredytu w kwocie 40 mln zł.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz wyjaśniła, że wynika to m.in.  

z konieczności sfinansowania deficytu.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski poprosił o informację na temat deficytu i zapytał, czy 

wydatki bieżące zostały obniżone w stosunku do roku ubiegłego.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz podkreśliła, że deficyt jest 

różnicą między dochodami, a  wydatkami. Wyjaśniła, że wydatki bieżące nie były 

zmniejszane ze względu na wzrost dochodów. Podkreśliła, że wzrost dochodów powiązany 

jest z wydatkami. Następnie zwróciła uwagę na kwestię kredytów i ich wysokość, która 

zmienia się na przestrzeni lat.  
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Radny Grzegorz Kierozalski zapytał również o to, czy były okresy w których wydatki 

się bilansowały. Poprosił również o informację, czy w przyszłym roku planuje się 

zaciągnięcie kolejnego kredytu.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz odpowiedziała, że nie było 

takich okresów. Następnie odniosła się do kolejnego pytania radnego i wyjaśniła, że jeżeli 

chodzi o przyszły rok to na tym etapie trudno określić, czy kredyt będzie zaciągany. 

Wyjaśniła, że jest to kwestia m.in. planowanych inwestycji do zrealizowania i wydatków  

z tym związanych. 

 

Radny Dariusz Rudnik zwrócił uwagę, że rozwiązania podejmowane przez Zarząd 

znajdują pozytywne odzwierciedlenie w dokumentach. Zdaniem radnego kredyty są 

potrzebne do realizowania ważnych inwestycji, celów, a nie po to, żeby zapisy  

w dokumentach się zgadzały i opinie nadzorujących instytucji były pozytywne. Następnie 

poruszył m.in. kwestie kredytów i kosztów ich zaciągnięcia. Zdaniem radnego należałoby 

znaleźć tańszą formę spłaty zadłużenia.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz wyjaśniła m.in., że 

podejmowane działania mają na celu zmniejszenie zadłużenia. Następnie omówiła warunki 

zaciągania kredytów w bankach krajowych i w Europejskim Banku Inwestycyjnym. Dodała, 

że postanowiono w pierwszej kolejności spłacić kredyt w Europejskim Banku Inwestycyjnym 

z uwagi na większą opłacalność. Podkreśliła, że kwestia zadłużenia jest cały czas 

monitorowana, podobnie jak sytuacja między wydatkami, a dochodami.    

 

Radny Dariusz Rudnik zapytał, jak wygląda kwestia wymaganych wskaźników.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz odniosła się do kwestii 

wskaźników i wyjaśniła,  że województwo jest w lepszej sytuacji niż w latach ubiegłych. 

Następnie omówiła kwestię wskaźników zadłużenia i zaznaczyła, że nie ma określonego 

poziomu tych wskaźników.  Podkreśliła,  że gdy zmienia się wielkość dochodu przy stałej 

kwocie zadłużenia, to wówczas następuje zmiana wskaźnika. Następnie podkreśliła, że 

sytuacja finansowa monitorowana jest na bieżąco. 

 

Radny Grzegorz Kierozalski powiedział m.in., że obecna kadencja trwa 5 lat dlatego 

zdaniem radnego należy przy konstruowaniu budżetu zmniejszyć planowane wydatki żeby 

uniknąć zaciągnięcia kolejnego kredytu. Dodał, że zdaniem Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości należy dokładnie analizować kwestię wydatków.  

 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. 

projekt uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 4 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 

 j. projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 

Skarbnik Województwa,  p. Aleksandra Waszkiewicz poinformowała, że zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-

2039 są powiązane ze zmianami wprowadzanymi do budżetu. Przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały i omówiła zmiany związane ze zwiększeniem planu dochodów i planu 

wydatków.  Następnie szczegółowo przedstawiła zmiany w planie wydatków związane  

z przeniesieniem środków między paragrafami. Kontynuując wyjaśniła, że proponowane 

zmiany mają związek z dostosowaniem zapisów do bieżących potrzeb poszczególnych 
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Departamentów Urzędu Marszałkowskiego i podległych jednostek budżetowych. Kolejno 

poinformowała, że zaproponowano rozdysponowanie części wolnych środków, stanowiących 

nadwyżkę środków pieniężnych na rachunku bieżącym wynikających z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych oraz 

przedstawiła propozycje związane z rozdysponowaniem powyższych środków na konkretne 

wydatki szczegółowo opisane w uzasadnieniu do projektu uchwały. Dodała, że wolne środki 

planuje się przeznaczyć m.in. na wniesienie dopłaty w wysokości 500 tys. zł do Spółki 

Warmia i Mazury Sp. z o.o. na częściowe pokrycie straty finansowej z działalności w roku 

2018. Wyjaśniła, że w budżecie na rok 2019 była zabezpieczona kwota w wysokości 

6 900 000 zł, ale sprawozdanie finansowe wykazało, że strata jest wyższa.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał,  ile wyniosła strata.  

 

Skarbnik Województwa,  p. Aleksandra Waszkiewicz odpowiedziała, że 7 390 000 

zł. Kolejno kontynuowała omawianie propozycji zmian związanych z rozdysponowywaniem 

wolnych środków zawartych w uzasadnieniu do projektu uchwały. Dodała, że w ramach tych 

zmian zaproponowano np. dotacje celowe na finansowanie lub dofinansowanie prac 

remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych z przeznaczeniem na zwiększenie 

dotacji celowych o kwotę 275 tys. zł z budżetu na realizację prac konserwatorskich, 

restauratorskich i robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski poprosił o szczegóły związane z wyżej wymienionym 

zadaniem. 

 

Skarbnik Województwa,  p. Aleksandra Waszkiewicz wyjaśniła, że w związku  

z  pożarem Katedry Notre-Dame w Paryżu rozpoczęła się akcja zabezpieczania obiektów 

zabytkowych w całej Europie. Dlatego też zgodnie ze składanymi wnioskami środki mają 

zostać przeznaczone m.in. na Katedrę w Olsztynie, Kościół w Dobrym Mieście, Kościół 

Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Maryi Panny. Podkreśliła, że w każdym przypadku 

chodzi o obiekty sakralne, zabytkowe. Następnie kontynuowała omawianie pozostałych 

propozycji w ramach wolnych środków.  

 

W związku z pojawiającymi się pytaniami wśród Członków Komisji, Skarbnik 

Województwa przypomniała, że posiedzenie Komisji w sprawie zaopiniowania autopoprawek 

do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz w sprawie 

zmian w budżecie odbędzie się przed sesją Sejmiku o godzinie 10:45. 

 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 4 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 

 

k. projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2019 rok. 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl poddał ww. projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Za pozytywnym przyjęciem projektu uchwały głosowało 4 Członków Komisji,  

przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 

https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=23&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwj4qIGp_6XjAhXJmIsKHeSrA0oQFjAWegQIAhAB&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FPo%25C5%25BCar_katedry_Notre-Dame_w_Pary%25C5%25BCu&usg=AOvVaw0N_GTmHR_xx77NYUwHu6oy
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=23&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwj4qIGp_6XjAhXJmIsKHeSrA0oQFjAWegQIAhAB&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FPo%25C5%25BCar_katedry_Notre-Dame_w_Pary%25C5%25BCu&usg=AOvVaw0N_GTmHR_xx77NYUwHu6oy
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=23&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwj4qIGp_6XjAhXJmIsKHeSrA0oQFjAWegQIAhAB&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FPo%25C5%25BCar_katedry_Notre-Dame_w_Pary%25C5%25BCu&usg=AOvVaw0N_GTmHR_xx77NYUwHu6oy
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=23&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwj4qIGp_6XjAhXJmIsKHeSrA0oQFjAWegQIAhAB&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FPo%25C5%25BCar_katedry_Notre-Dame_w_Pary%25C5%25BCu&usg=AOvVaw0N_GTmHR_xx77NYUwHu6oy
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=23&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwj4qIGp_6XjAhXJmIsKHeSrA0oQFjAWegQIAhAB&url=https%3A%2F%2Fpl.wikipedia.org%2Fwiki%2FPo%25C5%25BCar_katedry_Notre-Dame_w_Pary%25C5%25BCu&usg=AOvVaw0N_GTmHR_xx77NYUwHu6oy
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5.Przyjęcie protokołu nr 8/2019 z 22 maja 2019 r. oraz protokołu nr 9/2019  

z 28 maja 2019 r.   

 

Za przyjęciem protokołu nr 8/2019 z 22 maja 2019 r. głosowało 5Członków Komisji, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Za przyjęciem protokołu nr 9/2019 z 28 maja2019 r. głosowało 5 Członków Komisji, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

6. Sprawy różne. 

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz powiedziała m.in. że zakres 

autopoprawek będzie omawiany na najbliższym posiedzeniu Zarządu Województwa, który po 

ich zatwierdzeniu przekaże je do Komisji w celu  zaopiniowania. Przedstawiła zakres 

autopoprawek do zmian w budżecie i do Wieloletniej Prognozy Finansowej w ramach których 

zaproponowano m.in. szereg zmian związanych ze zwiększeniem planu dochodów i planu 

wydatków związanych ze zwiększeniem planu dotacji dla Samorządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego zgodnie z decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. Dodała, że 

zwiększa się również plan dochodów i plan wydatków w związku z m.in. udzieleniem 

pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego przez Gminę Ełk, Gminę 

Reszel, Gminę Barciany, Powiat Działdowski, Gminę Susz oraz Gminę Świętajno na 

inwestycje związane z budową oraz remontem chodników. Kolejne ze zmian w planie 

dochodów i planie wydatków mają związek m.in. z realizacją projektu pn. „Budowa nowego 

przebiegu drogi wojewódzkiej nr 512 wraz z budową przeprawy mostowej na rzece Łynie  

w miejscowości Bartoszyce” oraz z inwestycją drogową pn. rozbiórka starego i budowa 

nowego mostu nad Kanałem Leleckim w miejscowości Lelek. Szczegółowo omówiła  zmiany 

w planie wydatków związanych z przeniesieniem środków między paragrafami w związku  

z dostosowaniem zapisów do bieżących potrzeb poszczególnych Departamentów Urzędu 

Marszałkowskiego i podległych jednostek. Wśród proponowanych zmian wymieniła m.in. 

zmiany w planie finansowym Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie dotyczące 

planowanych inwestycji. Dodała, że zaproponowano rozdysponowanie części wolnych 

środków, stanowiących nadwyżkę środków pieniężnych na rachunku bieżącym wynikających 

z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych 

które zaproponowano przeznaczyć na wydatki  związane z pomocą finansową udzielaną 

między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących 

z przeznaczeniem na dotacje celowe na rozwój turystyki. Kolejne propozycje wydatków 

dotyczyły zwiększenia środków o kwotę 600 tys. zł na rzecz Warmińsko-Mazurskiej 

Regionalnej Organizacji Turystycznej w związku z intensyfikacją promocji regionu oraz 

połączeń lotniczych wśród potencjalnych turystów. 

 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał dla kogo ma zostać przekazane wsparcie  

w wysokości 600 tys. zł.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz odpowiedziała, że środki mają 

zostać przekazane Warmińsko-Mazurskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej. Następnie 

kontynuowała omawianie propozycji wydatków związanych z rozdysponowaniem wolnych 

środków. Dodała, że środki mają zostać przekazane dla Biura planowania przestrzennego  

w związku ze sporządzeniem Audytu krajobrazowego województwa warmińsko-

mazurskiego.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał na co dokładnie mają zostać przeznaczone środki 

skierowane dla Biura planowania przestrzennego.  
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Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz wyjaśniła,  że środki mają 

zostać przeznaczone m.in. na zakup materiałów i opracowanie całej koncepcji Audytu 

krajobrazowego.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski stwierdził, że skoro opracowanie koncepcji jest tak 

bardzo kosztowne, to zastanawiający jest  fakt kosztu samego audytu.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz powiedziała m.in., że Biuro 

samodzielnie przeprowadzi audyt, gdyż koszt będzie dużo niższy aniżeli zlecenie audytu 

podmiotom zewnętrznym. Wyjaśniła, że Biuro przeprowadzało rozeznanie w tej kwestii. 

Kolejno kontynuowała omawianie propozycji wydatków, które związane są m.in.  

z udzieleniem pomocy finansowej między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań bieżących z przeznaczeniem na dotacje celowe na rozwój 

sportu. Dodała również, że w załączniku do uchwały pn. „Zadania inwestycyjne (roczne  

i wieloletnie) przewidziane do realizacji w 2019 roku” na wniosek Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie dokonuje się korekt w ramach środków własnych w zadaniach 

inwestycyjnych.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski zapytał, czy Członkowie Komisji otrzymają materiał 

omawiany przez Skarbnika Województwa.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz poinformowała, że po 

zaakceptowaniu zakresu autopoprawek przez Zarząd, zostają one przekazywane do radnych.  

 

Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl przypomniał, że kolejne posiedzenie 

Komisji w celu zaopiniowania autopoprawek do projektów uchwał odbędzie się w dniu sesji 

Sejmiku, tj. 17 czerwca br. o godzinie 10:45.  

 

7. Zakończenie posiedzenia. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji, p. Marek Chyl zamknął 

posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 12 czerwca 2019 roku. 

 

 

Przewodniczący Komisji 

    Budżetu i Finansów 

 

                    Marek Chyl 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: 

 

Sylwia Wiśniewska 


